The Hong Kong Institution of Engineers

香港工程師學會



香港工程師學會的前身為「香港工程協會」。協會於 1947 年成立,並於 1975 年獲政府通過 《香港工程師學會條例》(第 1105 章),正式賦予學會現時的法定地位,成為香港唯一的法定專業工程師學會。 現時學會會員人數逾三萬一千名,當中一萬四千多名為法定會員。

學會負責擬定專業工程師訓練及資歷審核的標準,會員資歷分二十一個專業界別 – 航空; 生物醫學; 建 造; 屋宇裝備; 化工; 土木; 控制、自動化及儀器儀表; 電機; 電子; 能源; 環境; 消防; 燃氣; 岩土; 資訊; 物流及運輸; 製造及工業; 輪機暨造船學; 材料; 機械; 結構。學會積極推廣專業操守, 對會員有嚴格的 要求。作為一個學術組織, 學會致力協助會員了解工程界的最新發展, 並鼓勵會員持續進修以增進專業 知識, 此類活動多由十九個分部籌辦 – 航空; 生物醫學; 建造; 屋宇裝備; 土木; 控制、自動化及儀器儀 表; 電機; 電子; 環境; 消防; 燃氣及能源; 岩土; 資訊科技; 物流及運輸; 製造及工業; 材料; 機械、輪機、 造船及化工; 核子; 結構。

學會除積極參與社會服務外,亦十分關注社會事務。學會提名會員出任各政府部門及高等教育機構諮詢 委員會委員,並就政府有關工程專業的諮詢文件提供專業意見,亦不時獲邀出席立法會有關工程法案的 委員會會議並發表意見。

學會與世界各地工程團體保持緊密聯繫,致力推動香港工程師資格互認工作,先後與內地及海外二十三 個工程團體簽署了專業資格互認協議,並與二十三個不同工程專業團體簽署了合作協議。此外,學會亦 是「華盛頓協議」的成員,「亞太工程師計畫」的創辦成員,「悉尼協議」的創始簽約成員以及「首爾協 議」的成員,同時亦是世界工程組織聯盟(WFEO)的附屬會員及亞洲及太平洋工程師協會聯盟(FEIAP) 的會員。

- 電話: (852) 2895 4446
- 傳真: (852) 2577 7791
- 地址: 香港銅鑼灣記利佐治街一號金百利9樓
- 電郵: hkie-sec@hkie.org.hk
- 網址: http://www.hkie.org.hk

The Hong Kong Institution of Engineers

香港工程師學會



The Engineering Society of Hong Kong was founded in 1947 with the aim of bringing together engineers of different Disciplines for their common good. The Society flourished and as a result the Hong Kong Institution of Engineers (the HKIE), was incorporated under the Hong Kong Institution of Engineers Ordinance, Chapter 1105 of the Laws of Hong Kong in 1975 and became the only statutory professional engineering body in Hong Kong. The HKIE has over 31,000 members, of which more than 14,000 are Corporate Members.

The Institution sets standards for the training and admission of engineers. As a qualifying body, the HKIE has 21 engineering disciplines, which include Aircraft Discipline, Biomedical Discipline, Building Discipline, Building Services Discipline, Chemical Discipline, Civil Discipline, Control, Automation & Instrumentation Discipline, Electrical Discipline, Electronics Discipline, Energy Discipline, Environmental Discipline, Fire Discipline, Gas Discipline, Geotechnical Discipline, Marine & Naval Architecture Discipline, Materials Discipline, Mechanical Discipline and Structural Discipline. The HKIE has strict rules governing the conduct of its members. As a learned society, the 19 Divisions under the Institution regularly organise activities to keep members abreast of the latest developments in engineering and provide opportunities for continuing professional development. These Divisions, Control, Automation & Instrumentation Division, Electrical Division, Electronics Division, Environmental Division, Fire Division, Services Division, Civil Division, Control, Automation & Instrumentation Division, Building Services Division, Civil Division, Control, Automation & Instrumentation Division, Building Services Division, Civil Division, Control, Automation & Instrumentation Division, Building Services Division, Civil Division, Control, Automation & Instrumentation Division, Geotechnical Division, Information Technology Division, Logistics & Transportation Division, Manufacturing & Industrial Division, Materials Division, Mechanical, Marine, Naval Architecture & Chemical Division, Nuclear Division and Structural Division.

The Institution is very active in serving the community and participating in public affairs. We nominate our members to serve on various external boards and committees of government departments and higher education institutions, provide timely and constructive comments and professional advices on the government's consultation papers and attend committee meetings of the Legislative Council relating to engineering issues.

The HKIE has established close relationship with engineering institutions throughout the world. It has signed 23 agreements for reciprocal recognition of professional and technologist qualifications with engineering institutions/authorities and 23 agreements of co-operation with other organisations worldwide.

Apart from joining the World Federation of Engineering Organisations (WFEO) and the Federation of Engineering Institutions of Asia and the Pacific (FEIAP), the HKIE was also admitted to the Washington Accord as one of the signatories in 1995 and became a founding signatory to the Sydney Accord and a full signatory to the Seoul Accord in 2001 and 2009 respectively.

Tel:(852) 2895 4446Fax:(852) 2577 7791Address:9/F, Island Beverley, No 1 Great George Street,
Causeway Bay, Hong KongEmail:hkie-sec@hkie.org.hkWebsite:http://www.hkie.org.hk